



Joint Press Release

Masraf Al Rayan (Q.P.S.C) (“AlRayan Bank”) and HSBC complete the first Islamic ESG KPI-linked repo transaction

Doha: Masraf Al Rayan (Q.P.S.C) AlRayan Bank and HSBC completed the first Islamic ESG KPI Linked repurchase agreement (repo), a sustainable finance deal in support of Al Rayan Bank’s transition journey. The structure includes Sustainable Performance Targets (SPTs) that AlRayan Bank needs to reach within the next three years.

AlRayan Bank launched its Sustainable Finance Framework in 2022 to support the wider commitments of the State of Qatar’s Net Zero transition journey, Qatar National Vision 2030 and the recently launched Sustainability Strategy from the Qatar Central Bank. The bank offers a number of Environmental, Social and Governance (ESG) products including green deposits and financing for Electric Vehicles.

As part of the strategy to reach the Sustainable Performance Targets for Environment, Social and Governance aspects, AlRayan Bank collaborated with key partners to develop an outline for activities and projects.

“We are fully committed to delivering on the Sustainable Performance Targets as part of our ESG strategy that also indicates the progress that the bank is making on its transition journey”, said Mr. Fahad bin Abdulla Al Khalifa, GCEO AlRayan Bank. “We are grateful for the support and cooperation from HSBC as a key partner supporting us delivering on the country’s ESG agenda.”

“Transactions like the first Islamic ESG KPI-linked repo demonstrates the importance and focus HSBC places in helping our clients achieve their ambitions in their net zero journey in Qatar. This landmark transaction further builds on the close collaboration we have with AlRayan Bank in partnering with them on their transition journey”, said Mr. Abdul Hakeem Mostafawi, CEO of HSBC in Qatar.



About AlRayan Bank:

Masraf Al Rayan QPSC (AlRayan Bank) stands as a leading Islamic financial institution originating from Qatar with a global reach that extends to the United Kingdom, France, and the United Arab Emirates. Managing assets of circa QAR 165 billion, the bank is renowned for its comprehensive suite of solutions that are compliant with Islamic Sharia law, overseen by specialized regulatory bodies.

The bank's services include corporate banking, SME banking, personal and private banking, asset management, financial consulting, and treasury and institutional services. AlRayan Bank has set benchmarks in sustainable Islamic financing, launching Qatar's first green deposit and the inaugural program for sustainable Islamic finance, thereby supporting the country's transition towards environmental sustainability.

Proud of its extensive network, AlRayan Bank operates 13 branches and 105 ATMs strategically placed across Qatar's key locations, including commercial centers, traditional markets, and business districts. The bank continues to provide exceptional banking services around the clock through its advanced digital platforms and mobile app, enhancing the modern and comprehensive banking experience for its clients.

HSBC boilerplate

Media enquiries to:

Greta Madgwick +97466412907 greta.madgwick@hsbc.com

Note to editors:

HSBC in the MENAT region

HSBC is the largest and most widely represented international banking organisation in the Middle East, North Africa and Türkiye (MENAT), with a presence in nine countries across the region: Algeria, Bahrain, Egypt, Kuwait, Oman, Qatar, Saudi Arabia, Türkiye and the United Arab Emirates. In Saudi Arabia, HSBC is a 31% shareholder of Saudi Awwal Bank (SAB), and a 51% shareholder of HSBC Saudi Arabia for investment banking in the Kingdom.

HSBC Holdings plc

HSBC Holdings plc, the parent company of HSBC, is headquartered in London. HSBC serves customers worldwide from offices in 60 countries and territories. With assets of US\$3,099bn at 30 September 2024, HSBC is one of the world's largest banking and financial services organisations.

-End-

بيان صحفي مشترك

مصرف الريان (ش.م.ع.ق) (بنك الريان) وإتش إس بي سي يُنجزان أول صفقة إعادة شراء مرتبطة بمؤشرات الأداء البيئي والاجتماعي والحوكمة في إطار التمويل الإسلامي

الدوحة: أتم مصرف الريان ش.م.ع.ق. ("بنك الريان") وإتش إس بي سي أول عملية إعادة شراء مرتبطة بمؤشرات الأداء البيئي والاجتماعي والحوكمة الإسلامية، وهي صفقة تمويل مستدام دعماً لمسيرة بنك الريان نحو التحول البيئي. وتتضمن الهيكلة أهداف أداء مستدامة يتعين على بنك الريان تحقيقها خلال الثلاث سنوات القادمة.

وكان أطلق بنك الريان إطار التمويل المستدام في عام 2022 لدعم التزامات دولة قطر الأوسع مسيرة التحول إلى صافي انبعاثات صفري، ورؤية قطر الوطنية 2030، واستراتيجية الاستدامة التي أطلقها مؤخراً مصرف قطر المركزي. كما يقدم البنك مجموعة من المنتجات البيئية والاجتماعية والحوكمة التي تشمل الودائع الخضراء والتمويل للمركبات الكهربائية. ويذكر أنه كجزء من استراتيجيته لتحقيق أهداف الأداء المستدام في الجوانب البيئية والاجتماعية والحوكمة، تعاون بنك الريان مع شركاء رئيسيين لتطوير خطة للأششطة والمشاريع.

وصرح السيد فهد بن عبدالله آل الخليفة، الرئيس التنفيذي لمجموعه بنك الريان: "نحن ملتزمون تماماً بتحقيق أهداف الأداء المستدام كجزء من استراتيجيتنا للبيئة والمجتمع والحوكمة، والتي تظهر أيضاً التقدم الذي يحرزه البنك في مسيرته نحو التحول". وأضاف: "نحن ممتنون للدعم والتعاون من إتش إس بي سي كشريك أساسي يساعدنا على تحقيق أجندة الدولة للبيئة والمجتمع والحوكمة".

من جانبه، قال السيد عبد الحكيم مصطفى، الرئيس التنفيذي لإتش إس بي سي في قطر: "تُظهر الصفقات مثل أول عملية إعادة شراء مرتبطة بمؤشرات الأداء البيئي والاجتماعي والحوكمة الإسلامية، كلا من الأهمية والتركيز اللذين يوظفهما إتش إس بي سي في مساعدة عملائنا على تحقيق طموحاتهم في مسيرتهم نحو صافي انبعاثات صفري في قطر. ان هذه الصفقة التاريخية تعزز أيضاً التعاون الوثيق الذي لدينا مع بنك الريان في شراكتنا معهم في مسيرة التحول".

نبذة عن بنك الريان :

يُعد مصرف الريان ش.م.ع.ق (بنك الريان) صرحًا مصرفيًا إسلاميًا رائدًا ينطلق من قطر نحو العالمية، حيث يمتد نشاطه عبر الحدود إلى المملكة المتحدة، فرنسا، والإمارات العربية المتحدة. بإدارة أصول تبلغ قيمتها حوالي 165 مليار ريال قطري، يُعرف البنك بتقديمه لمجموعة شاملة من الحلول المصرفية التي تتماشى مع تعاليم الشريعة الإسلامية وتحت إشراف هيئات رقابية شرعية مُختصة.

تشتمل خدمات البنك على المصرفية للشركات والمؤسسات الصغيرة والمتوسطة، بالإضافة إلى الخدمات المصرفية الشخصية والخاصة، إدارة الأصول، الاستشارات المالية وخدمات الخزينة والمؤسسات المالية. وقد أرسى بنك الريان معايير الابتكار في مجال التمويل الإسلامي المستدام، مُطلقًا أول ودیعة خضراء وأول برنامج للتمويل الإسلامي المستدام في قطر، داعيًا بذلك مسيرة الدولة نحو التحول البيئي والاستدامة.

يفخر بنك الريان بشبكته الواسعة من الأفرع التي تضم 13 فرعًا و105 جهاز صراف آلي، موزعة في أبرز المواقع الاستراتيجية والمراكز التجارية والأسواق التقليدية ومناطق الأعمال بقطر. ويستمر البنك في توفير خدماته المصرفية المميزة لعملائه على مدار الساعة من خلال منصاته الرقمية المتقدمة وتطبيق الهاتف المحمول، مُعززًا بذلك تجربة المصرفية الحديثة والمتكاملة.

حول HSBC القابضة بي إل سي

تقوم HSBC القابضة بي إل سي، وهي الشركة الأم لمجموعة HSBC ومقرها في لندن، بتقديم خدماتها إلى العملاء في جميع أنحاء العالم في 60 بلدًا ومنطقة. وقد بلغت موجوداتها 3,039 مليار دولار أمريكي في 31 ديسمبر 2023، وتعتبر مجموعة HSBC واحدة من أكبر مؤسسات الخدمات المصرفية والمالية في العالم.